
Politični shod na Slatini. 
Polit shod na Slatini in občni zbor kat. 

polit, društva se je izvrstno obnesel. Zbirališče 
je bilo natlačeno polno. Udeležencev je bilo 
okoli 300. Predsednik, gosp. Vinko Žurman, 
pozdravi vse navzoče in otvpri občni zbor. 
Z vsklikom se izvolijo stari odborniki katol. 
polit, društva: Vinko in Jan. Žurman, Martin 
Debelak, Matija Fiihrer, Tomaž Corlin, Martin 
Drofenik, Matej Košak, Miha PlemenitaS in 
J. Janžekovič. — Nad eno uro je dovršeno 
govoril g. poslanec dr. Jurtela. Pohvalil je 
lepo slogo volilnih mož rogaškega okraja za 
časa zadnjih deželnozborskih volitev. Potem 
je nadrobno razlagal za Slovence prežalostne 
razmere v Štajerskem deželnem zboru ter 
vzroke, zakaj so slov. poslanci zopet vstopili 
v deželni zbor. Nemški poslanci so jih sovra
žili in zasmehovali. Slov. poslanci niti kakega 
predloga niso mogli staviti, ker je za stav
ljenje predloga v deželnem zboru potreba 
deset poslancev, v odsekih pa vsaj dva; naših 
poslancev je samo osem, v odsekih pa komaj 
po eden, nemški poslanci pa niso hoteli pod
pirati naših predlogov. Obstruirati niso mogli, 
premalo jih je, da bi osemkrat večjo večino 
strahovali. Zato so rajši ostali doma. Ko pa 
je v deželnem zboru prišla na vrsto volilna 
preosnova, bilo se je silno bati, da ne bi kje 
večina skovala Slovencem še bolj krivičnega 
volilnega reda. V tem trenutku naši poslanci 
niso smeli ostati .doma, morali so iti v ogenj 
proti nemški nakani. Nepričakovano so našli 
zaveznike pri dveh doslej Slovencem sovražnih 
nemških strankah, in so dosegli, da bodo 
odslej Slovenci imeli v deželnem zboru deset 
poslancev. H koncu je še gospod poslanec 
našteval mnoge krivice, ki se gode Slovencem 
na Spodnjem Štajerskem s posebnim ozirom 
na krivično razdelitev podpor vinogradnikom 
v denarju in v trtah. Opominjal je poslušalce, 
naj se pridno učijo modrega gospodarstva in 
naj pridno delajo, da si povzdignejo svoje 
blagostanje, kajti iz Gradca nimajo veliko 
pričakovati. Vsem zborovalcem se je brala 
iz obraza hvaležnost za te očetovske besede, 
katerim je sledilo burno odobravanje Potem 
je neutrudljivi g. drž. in dež. poslanec Žičkar v 
poljudnem govoru slikal viharne, neplodne 
čase v državnem zboru. Omenjal je hudi boj 
za slovenskonemSko gimnazijo v Celju, kateri 

Se ni končan. Našteval je velike koristi okr. 
kmetijskih zadrug, ako se bodo postavno 
vpeljale po vsej državi. Take zadruge bodo 
potem pošiljale Se svoje posebne poslance v 
razae zastopa, v deželni in državni zbor. 
Razpravljal je uradniško vprašanje in kazal, 
kako vlada slovenske uradnike in slovensko 
uradovanje na Slovensk. Štajerskem povsod 
zatira ter si s tem daje žalostno spričevalo 
modrosti in pravičnosti. Bičal je nadalje za 
celo Avstrijo pogubonosno vinsko pogodbo z 
Italijo, od koder se sme po 100 hI vina po 
mali carini 3 gld uvažati k nam, dočim se 
je Se pred 12 leti moralo plačati 20 gld od 
100 hI. Toliko se naj plačuje tudi zanaprej, 
potem se ne bo uvažalo toliko tujega vina, 
in naSemu vinu bo cena poskočila. Razprav
ljal je še našo narodno enakopravnost, ki je 
samo na papirju, zato ni miru v Avstriji. 

Prisrčni govor je bil sprejet z veliko 
hvaležnostjo, katera se je pokazala v hrupnem 
ploskanju in odobravanju. Poučna razprava 
o vinoreji se je vsled pomanjkanja časa mo
rala preložiti. 

Slednjič so se sprejele sledeče resolucije: 
1. Poslanci naj delajo na to, da se ustanove 
na ljudskih Šolah posebni tečaji za strokovno 
izobrazbo kmetskega stanu, vsled česar bi se 
lahko opustilo 7. in 8. Šolsko leto. 2. Skrbe 
naj, da se celjska slovenskonemška gimnazija 
razširi v višjo. 3. Pritiskajo naj na vlado, da 
čira preje oživotvori okrajne kmetijske za
druge, ki bi tudi lahko prevzele strokovno 
izobrazbo kmetskega stanu. 4. Skrbe naj nam 
za slovenske uradnike, kajti nemški nas so
vražijo in ne razumejo, se redno blamirajo, 
nam pa redno škodujejo. 5. Začno naj ener
gično akcijo za odpravo vinske klavzule. 


